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جدول نرخ سکه و ارز

مجری طرح چغندرقند و نیشکر وزارت جهاد کشاورزی 
گفت: با توجه به ذخایر شکر در انبارها،  حداقل تا پایان سال 

نیازی به واردات نداریم.
علیرضا یزدانی در گفت وگو با  باشگاه خبرنگاران جوان، درباره 
آخرین وضعیت کشت چغندرقند پاییزه در سال زراعی جدید اظهار 
کرد: برای ســال زراعی جدید برنامه کشت 23 هزار هکتار چغندر 
قند پاییزه به استان ها ابلاغ شده که تاکنون حدود 13 هزار هکتار 

عملیات کشت صورت گرفته است.
به گفته وی، تاکنون چهار میلیون تن چغندر قند به کارخانه ها 
تحویل داده شــده که یک میلیون تــن آن مربوط به چغندر قند 

پاییزه است.
مجری طرح چغندرقند و نیشکر وزارت جهاد کشاورزی با بیان 
اینکه برداشــت چغندرقند بهاره کمــاکان ادامه دارد، تصریح کرد: 

براین اساس نمی توان آمار دقیقی از میزان تولید شکر اعلام کرد.
یزدانی با انتقاد از نرخ خرید تضمینی چغندر قند بهاره و پاییزه 
برای سال زراعی 97-98 افزود: با توجه به افزایش هزینه های تولید 
و تورم انتظار می رود که تجدید نظری در نرخ خرید تضمینی صورت 
گیرد، چرا که قیمت خرید مطابقتی با هزینه های روز تولید ندارد.

وی ادامه داد: اگرچه درخواست تجدید نظر در نرخ خرید تضمینی 
چغندرقند بهاره و پاییزه را به شورای اقتصاد دادیم، اما تا زمان تصویب 
نهایی نمی توان درصدی را اعلام کرد ضمن اینکه با توجه به ذخایر 
شکر موجود در انبارها، حداقل تا پایان سال نیازی به واردات نداریم.
گفتنی است، در سال 96  بیش از دو میلیون و 15 هزار تن شکر 
تولید شد به طوری که رکورد 123 سال تولید این محصول در کشور 
شکسته شد. میزان چغندر تولیدی سال 96 بالغ بر هشت میلیون و 
69 هزار و 844 تن بود. میزان نیشکر تولیدی نیز در سال 96 به هفت 
میلیون و 921 هزار و 404 تن افزایش یافته است. مجموع چغندر 
و نیشکر به دست آمده از سطح 213 هزار و 768 هکتار سطح زیر 
کشت این دو محصول در سال 96 بالغ بر 15 میلیون و 991 هزار 

و 248 تن و میانگین برداشت حدود 75 تن در هکتار بوده است.

وزارت جهاد کشاورزی:

نیازی به واردات شکر نداریم 

ســخنگوی ســتاد مبارزه با قاچاق 
کالا و ارز بــا بیان اینکــه انتظار داریم 
عرضه کنندگان پوشاک قاچاق، خودشان 
این کالاهــا را عرضه نکنند، گفت: طرح 
جمع آوری پوشــاک قاچاق از اول دیماه 

آغاز می شود.
به گزارش خبرگزاری تســنیم، حمیدرضا 
دهقانی نیا با   اشاره به اینکه طرح جامع مبارزه 
با قاچاق پوشاک، اولویت بندی شده و هدفمند 
است، افزود: طرح جمع آوری پوشاک قاچاق از 
اول دیماه آغاز می شود. پیش از این هم اقداماتی 
در این باره انجام و فرصت لازم داده شده است. 
در سال حمایت از کالای ایرانی، مطالبه اتحادیه 
و صنف مربوط هم از ســتاد مرکزی مبارزه با 
قاچاق کالا و ارز این است که با کالاهای محرز 

قاچاق مبارزه شود.
ســخنگوی ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز 
افزود: انتظار داریم واحدهای تجاری عرضه کننده 
کالاهای پوشاک قاچاق، خودشان این کالاها را 
جمع آوری و از عرضه آن خوداری کنند. به زودی 
میزبان مدیران مجتمع های تجاری خواهیم بود 
و با آنها این موضوع را در میان خواهیم گذاشت 
و اطلاعیــه را به آنها ارائه خواهیم کرد و از آنها 
انتظار داریم که با کمترین اصطکاک، کالاهای 

قاچاق را جمع آوری کنند و کنار بگذارند.
دهقانی نیا با بیان اینکه سهم بازار کالاهای 
قاچاق به کالاهای تولید داخل می رسد، افزود: 
تولیدکننــدگان داخلی، توان و ظرفیت عرضه 
پوشاک مورد نیاز را دارند.یکی از اهداف کلان 
طرح مبارزه با پوشاک محرز قاچاق ، این است 

که فرصتی را در اختیار تولیدکنندگان داخلی 
قرار دهند.

گفتنی است، رئیس اتحادیه پوشاک درباره 
تاثیر طرح مبارزه با قاچاق پوشاک بر بازار اظهار 
داشت: اتحادیه ها همواره همگام با سیاست های 
ستاد مبارزه با قاچاق کالا بوده اند ولی این کار 
به تنهایی برای رفع مشکل تولیدکنندگان کافی 
نیســت. تولید کننده با ظرفیت 30 درصد کار 
می کنــد و 70 درصد ظرفیت خالی دارد باید  
قبل از مبارزه با قاچاق پوشــاک، تولید کننده 

را از لحاظ مواد اولیه و نقدینگی تامین کنیم.
شیرازی تصریح کرد: اکثر بنگاه های تولیدی 
کوچــک و بزرگ با کمبود پارچه، مواد اولیه و 
نقدینگی مواجه هســتند که باید از این جهت 
حمایت شــوند. حقوق کارگر و پرسنل نیز به 

تولیدی ها تحمیل شده است.
وی تصریح کرد: واردات بی رویه مشکل اصلی 
تولید کنندگان اســت و با جمع آوری پوشاک 
قاچاق این ها به سمت بازار خانگی و زیرزمینی 
هدایت خواهد شد ولی اگر زمینه و بستر برای 
فعالیت تولید کننده فراهم باشد و کالای ایرانی 
به درســتی در بازار عرضه شد، قطعا قاچاق از 

بین خواهد رفت.
رئیس  اتحادیه پوشــاک گفــت: ما نزدیک 
بــه پنج هزار واحد تولید داریم که منتظر مواد 
اولیه هســتند که با حمایت از تولید می توانیم 
در کاهش قاچاق موثرتر باشیم. ما تا پایان سال 
نگران کمبود کالا نیســتیم و نگران شب عید 
نیستیم اما اگر مواد اولیه نباشد و تولید تعطیل 

شود نگران کننده است. 

سخنگوی شرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های نفتی 
اعلام کرد: فقط تا روزشنبه 24 آذرماه برای ثبت نام کارت 

سوخت المثنی مهلت وجود دارد.
زیبا اســماعیلی ســخنگوی شــرکت ملی پالایــش و پخش 
فرآورده های نفتی در گفت وگو با خبرگزاری فارس، به ثبت نام 940 
هزار متقاضی کارت سوخت به صورت غیرحضوری از طریق سامانه ها 

و 170 هزار متقاضی به صورت حضوری اشاره کرد.
وی افزود: متقاضیان کارت ســوخت فقط تا روز شنبه 24 آذر 
ماه فرصت دارند، تا تقاضای خود را مبنی بر صدور کارت ســوخت 

المثنی ثبت کنند.
این مقام مسئول گفت: هیچ تصمیمی مبنی بر تمدید این مهلت 
گرفته نشده است؛ بنابراین از متقاضیان درخواست می شود، هرچه 

سریع تر درخواست خود را ثبت کنند. 
اسماعیلی با اشاره به جزئیات ابطال کارت سوخت خاطرنشان 
کرد: تاکنون 15 هزار کارت سوخت در استان سیستان و بلوچستان 
ابطال شده است. همچنین 8 هزار کارت سوخت که از سایر استان ها 

به این استان مهاجرت کرده بودند ابطال شد.
وی با اشــاره به اینکه بیشــترین میزان قاچاق بنزین از استان 
سیســتان و بلوچســتان صورت می گرفت، گفت: بر این اساس ما 
کار ت هایی را که به این اســتان مهاجرت کرده بودند، شناسایی و 

آنها را ابطال کردیم.
سخنگوی شرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های نفتی با اشاره 
به مواردی مانند حذف کارت سوخت در جایگاه های مرزی افزود: بعید 
می دانم این اتفاق افتاده باشــد. سوخت گیری در استان سیستان و 
بلوچستان هم اکنون از طریق کارت سوخت شخصی انجام می شود.
طرح سهمیه بندی سوخت و تحویل سوخت با کارت الکترونیکی، 
یکــی از پروژه هــای موفقی بــود که پس از اجــرای آن در دولت 
احمدی نژاد، حجم قاچاق کاهش یافت اما دولت روحانی با مخالفت 
خود عملا آن را بی خاصیت کرد. علاوه بر این میزان مصرف بنزین 
در ســال های اخیر رکوردشکنی کرده که یکی از عوامل آن حذف 

کارت سوخت عنوان می شود.
به نظر می رســد دولت در مواجهه با سیاســت  اشــتباه حذف 
سهمیه بندی بنزین، چاره ای جز عقب نشینی از مواضع گذشته خود 
ندارد، اما موضوعی که باید روشن شود، علت مخالفت وزارت نفت با 
این طرح و پاسخگویی در برابر خسارت های وارد آمده به کشور در 

اثر حذف کارت سوخت است.
زنگنه باید پاسخگو باشد که چرا مدتها کارت سوخت را محکوم 
کرد ولی حالا در تأیید بازگشت آن سخن می گوید. اگر طرح کارت 
سوخت خطا بود چرا احیا می شود و اگر کار درستی بود چرا وزارت 
نفت عذرخواهی نمی کند؟ چنانکه روزنامه اصلاح طلب و حامی دولت 
»اعتماد« هم درباره آن نوشت: »حالا که به اینجا رسیده ایم شایسته 
اســت وزارت نفت به خاطر کنار گذاشتن »کارت سوخت« در سال 

94، از مردم عذرخواهی کند«.
شایان ذکر است که یک احتمال قوی دیگر درباره بازگشت کارت 

سوخت، زمزمه چند نرخی شدن بنزین و افزایش نرخ آن است.

 FATF  یک کارشناس اقتصادی با بیان اینکه ارتباط دادن
با گرانی های اخیر، آدرس غلط دادن به مردم است، گفت: 
با تصویب یا بدون تصویبFATF، گرانی ســنگین و تورم 

می تواند ظهور پیدا کند.
به گزارش خبرگزاری تسنیم، محمدرضا سبزعلیپور در میزگردی 
تحت عنوان مشکلات اقتصادی و آینده مردم اظهار داشت: عملکرد 
اقتصــادی دولت به قدری ضعیــف و غیر قابل دفاع بوده که حتی 
اخیراً طرفداران سینه چاک دولت، احزاب و گروه های سیاسی حامی 
و همچنین رســانه های همسو با دولت نیز در برابر عملکرد دولت 
دوازدهم واکنش نشــان داده و به انحاء مختلف دل نگرانی خویش 

را از عملکرد آن ابراز نموده اند!! 
وی افزود: این دولت بجای حل ریشــه ای مشکلات اقتصادی، 
برعکس در سال های اول صدارتش مردم و صاحب نظران سیاسی 
و اقتصادی را تهدید کرد و ترساند که اگر برجام به سرانجام نرسد 
غربی ها به ایران حمله نظامی می کنند، ایران را قحطی فرا خواهد 
گرفت، آب نخواهیم داشــت، محیط زیست مان نابود خواهد شد، 

گرانی بر سرمان آوار خواهد شد و... دهها خطر دیگر. 
رئیس مرکز تجارت جهانی ایران ادامه داد: همه خوشحال شدیم 
که اگر برجام بیاید تمامی مشــکلات رفع خواهد شد که با کمال 

تأسف با وجود برجام، مشکلاتمان بیشتر از گذشته شد. 
وی اضافه کرد: اخیراً جناب آقای روحانی، باز هم گفته که ای 
مردم به هوش باشید چنانچه مثلًاCFT  یاFATF  تصویب نشود، 
چنین خواهد شــد و چنان خواهد شــد! ایشان به مردم التیماتوم 
دادنــد که در صورت عدم تصویــب FATF گرانی و تورم بیش از 

پیش افزایش خواهد یافت. 
این کارشناس اقتصادی بیان کرد: در این ارتباط بر خود واجب 
می دانم تا خطاب به آقای روحانی مواردی را عرض کنم و آن اینکه 
مردم شــریف ایران، ولی نعمتان ما و شما هستند و باید سراپا به 

آنان تعظیم و تکریم کنیم.
ســبزعلیپور با بیان اینکه مرحمت فرموده گرانی پیش رو را به 
تصویــب یا عدم تصویب FATF گره نزنید، گفت: به مردم آدرس 
غلــط ندهید زیــرا با تصویب FATF هم گرانی ســنگین و تورم 
می تواند ظهور پیدا کند. در زمانی که دشــمن، جنگ اقتصادی و 
جنگ اطلاعاتی را برعلیه کشــورمان آغاز کرده درست نیست که 
دولتمردانــش هم جنگ روانی و رعب و وحشــت را برعلیه مردم 

عزیزمان شروع کنند. 
به گفته وی، هنر شما به  عنوان رئیس جمهور و سکاندار دولت 
دوازدهم و تیم اقتصادی تان این اســت که بدون توسل به برجام، 
CFT، پالرمو، FATF  و یا سایر پیمان ها و پروتکل های بین المللی، 
مشکلات جامعه را رفع و اقتصاد ایران را سر و سامان و سطح معیشت 

مردم را ارتقاء دهید.

سخنگوی شرکت ملی پالایش و پخش خبر داد

مهلت ثبت نام کارت سوخت 
فقط تا شنبه

براساس آمارهای رسمی، قیمت مسکن 
طی یک سال اخیر نزدیک به دو برابر شده 
و با توجه به نقش مهم آن در هزینه خانوار، 
خط فقر نیز 25 درصد گسترش یافته است. 
مرکز پژوهش های مجلس گزارشــی را از 
وضعیت فقر مطلق در شــش ماهه اول ســال 
1397 ارائه کرده و در آن از رشد 25 درصدی 
خط فقر تابســتان 97 نســبت به تابستان 96 
خبر داده و آورده: »در بهترین حالت درآمدهای 
خانوار در تابستان 1397 نسبت به بهار 1397 
ثابت مانده است، خط فقر مطلق برای یک خانوار 
چهار نفره در شهرستان تهران، 300 هزار تومان 

افزایش یافته است.«
به گــزارش خبرگزاری ایســنا، این مرکز 
همچنین گزارشــی را درباره میزان خط فقر و 
تغییرات آن در سال 1395 منتشر کرده است 
که بر اســاس آن حــدود 15 درصد جمعیت 
شــهری و 12 درصد جمعیت روســتایی زیر 
خط فقر مطلق قرار داشــته اند. در این ســال 
استان های سیستان  و بلوچستان )38/3 درصد(، 
کرمان )32/9 درصد(، گلستان )30/7 درصد(، 
قــم )29/9 درصد(، و هرمزگان )22/1 درصد( 
بالاترین میزان جمعیت زیر خط فقر مطلق را 

دارند. 
گفتنی است، هزینه مسکن بیشترین سهم 

را در ســبد هزینه های یــک خانواده به خود 
اختصاص داده و براساس گزارش بانک مرکزی 
از هزینه های یک خانواده شهری در سال 96، 
تامین مســکن به صورت میانگین سهم 47/8 
درصدی از هزینه هــای یک خانواده تهرانی را 

شامل شده است. 
از همین رو، یکی از نتایج افزایش شــدید 
قیمت ها در بازار مسکن، افزایش فاصله طبقاتی 
است. بنابراین افزایش هزینه تامین مسکن، تاثیر 

بســیار زیادی در هزینه خانواده های مستاجر 
داشته و آن ها را مجبور می کند، بخش بیشتری 

از درآمد خود را به اجاره بها اختصاص دهند. 
به گــزارش خبرگزاری فــارس، آمار بانک 
مرکزی هم نشان می دهد میانگین قیمت یک 
متر مربع مسکن در شهر تهران در آبان امسال 
افزایش چشمگیر 91/5 درصدی داشته است! 
مســتاجران، با این افزایــش قیمت ها بیش از 
گذشته امکان تهیه مسکن را از دست داده اند و 

بعضی از آن ها امید صاحب خانه شدن را کاملا 
از دست داده اند.

بعضی از رســانه ها هم گــزارش هایی از 
مهاجرت بعضی از مســتاجران به حاشیه شهر 
منتشــر کردند. این موضوع وقتی مهمتر می 
شود که بدانیم نزدیک به نیمی از خانواده های 

تهرانی فاقد مسکن ملکی هستند.
در این رابطه جعفر خیرخواهان، عضو هیئت 
علمی دانشگاه فردوسی مشهد به تفاوت اندازه 
خط فقر در شهرها و روستاها اشاره کرد و گفت: 
اصلی ترین عامل این تفاوت مساله مسکن است 
که در شهرهای بزرگ سهم بسیار بالایی را به 
خــود اختصاص داده امــا هزینه این مقوله در 
روســتاها عملا نزدیک به صفر است. افزایش 
قیمت مسکن یکی از علل اصلی افزایش درصد 
شــهروندان زیر خط فقر در شــهرهای بزرگ 

بوده است. 
وی با اشــاره به اثرگذاری مستقیم تورم بر 
تحرک خط فقر ادامه داد: آن چیزی که باعث 
شــده خط فقر بالاتراز سال های گذشته باشد، 
افزایش هزینه های زندگی در یک سال گذشته 
و مخصوصا 9 ماه گذشته است. واقعیت این است 
که در شــرایط تورمی طبقات ضعیف تر بیشتر 
تحت تاثیر قرار می گیرند و درصد بیشتری هم 

به زیر خط فقر کشیده می شوند. 

بر اساس آمارهای رسمی

گرانی مسکن در سال جاری خط فقر را گسترش داد 

با وجود اینکه پنج سال از روی کار آمدن 
دولت تدبیر و امیــد می گذرد، همچنان 
پروژه مسکن مهر تکمیل نشده و براساس 
اعلام قائم مقام وزارت راه، 266 هزار واحد 
از این مســکن ها، تنها معطل انشعابات 

هستند. 
یکــی از مهم ترین انتقاداتــی که در حوزه 
عملکرد اقتصادی دولت وجود دارد، بی توجهی 
و بی عملی این دولت نسبت به ساخت مسکن 
می باشد، مدت زیادی از اظهارات عباس آخوندی 
مبنی بر اینکه »افتخار می کنم حتی یک واحد 
مسکونی نساختم« نمی گذرد و هم اکنون تبعات 
اعتقاد وزیر پیشــین راه و شهرسازی در حال 

ظهور و بروز است. 

در همین زمینه، احمد اصغری مهرآبادی، 
قائم مقام وزارت راه و شهرسازی تعداد واحدهایی 
که ساخت آنها به اتمام رسیده را یک میلیون و 
983 هزار واحد و تعداد واحدهای تحویل داده 
شــده به متقاضیان را یک میلیون و 717 هزار 
واحد و واحدهای تحویل داده نشــده را 266 
هزار واحد اعلام کــرد و گفت: علی رغم اتمام 
کار ســاخت 266 هزار واحــد، این خانه ها به 
دلیل نداشتن زیرساخت های لازم هنوز تحویل 

نشده اند. 
وی بــا بیان اینکه در طــول دولت تدبیر و 
امید سالانه حدود 200 هزار واحد تکمیل و به 
متقاضیان تحویل داده شده است گفت: تعداد 
کل واحدهای مســکن مهر کشور دو میلیون و 

200 هــزار واحد بوده کــه تاکنون تعداد یک 
میلیــون و 717 هزار واحد تکمیل و تحویل و 
یک میلیون و 673 هزار واحد به مرحله فروش 

اقساط شهری رسیده اند.
به گــزارش پایــگاه خبــری وزارت راه و 
شهرسازی، قائم  مقام وزارت راه و شهرسازی با 
بیان اینکه 64 درصد واحدها در دولت تدبیر و 
امید تکمیل و به متقاضیان تحویل داده شــده 
است گفت: گفتنی است 71 درصد واحدها نیز 
در این دوره به فروش اقساطی و 92 درصد به 

مرحله وصول اقساط رسیده اند. 
گفتنی است، مهرآبادی در حالی از تکمیل 
64 درصدی واحدهای مسکن مهر خبر می دهد 
که در طول پنج ســال اخیر باید کل این پروژه 

به پایان می رســید، چه اینکه مسئولان دولتی 
چندیــن بار از اتمام این پروژه در ســال 96 و 

سپس 97 و حالا هم 98 سخن گفته بودند! 
همچنین وی در شرایطی از ساخت سالانه 
200 هزار واحد مســکن مهر سخن می گوید 
که به گفته کارشناســان، سالانه به 1/5 تا دو 
میلیون واحد مسکونی نیاز داریم و این میزانی 
که قائم مقام وزارت راه به عنوان میانگین سالانه 
ســاخت و ســاز دولت اعلام کرده رقم بسیار 

کوچکی است. 
بــه عبارت دیگر، اگــر مبنا را همین حرف 
ایشان بگیریم، متوجه می شویم دولت حداقل 
یــک هفتم آنچه باید خانه می ســاخته، واحد 

مسکونی ایجاد کرده است!

بعد از گذشت پنج سال

266 هزار واحد مسکن مهر معطل انشعابات است

سخنگوی ستاد مبارزه با قاچاق کالا:

طرح جمع آوری پوشاک قاچاق از اول دی ماه آغاز می شود

یک کارشناس اقتصادی:

 ارتباط دادن FATF با گرانی ها 
آدرس غلط به مردم است

عضو کمیتــه تحقیــق و تفحص از 
از ورود مجلس  شرکت های خودروسازی 
به موضوع انتصاب برخی چهره های امنیتی 
در هیئت مدیره شرکت های خودروسازی 

خبر داد.
به گزارش خبرگزاری مهر، ســید حمیده 
زرآبادی در واکنش به رســانه ای شدن انتصاب 
چند تن از مدیران ارشد برخی از دستگاه های 
نظارتی در یکی از خودروســازان بزرگ کشور، 
گفت: قطعا در خصــوص انتصابات در یکی از 
خودروسازان که اخیرا در رسانه ها منتشر شده، 

بررسی لازم صورت خواهد گرفت.

وی با بیان اینکه موضوع انتصابات و مدیریت 
مجموعه خودروســازان در شــرکت های تابعه 
یکی از محورهای اصلــی تحقیق و تفحص از 
خودروسازان است، خاطرنشان کرد: متاسفانه 
به دلیل عدم شفافیت در مدیریت خودروسازی 
کشور، از این دســت انتصابات بسیار رخ داده 

است.
زرآبادی ضمن تصریح این موضوع که این 
انتصابات بیشتر براساس روابط انجام می شود 
تا شایسته سالاری، افزود: در دیگر شرکت های 
دولتی و نیمه دولتی نیز به دلیل عدم سازوکار 

شفاف همین موضوع وجود دارد.

وی در خصوص انتصــاب برخی از اعضای 
دستگاه های نظارتی در خودروسازی گفت: این 
قبیل انتصابات باعث تعارض منافع می شــود. 
بــه بیان دیگر فردی که بایــد وظیفه نظارتی 
خــود را انجــام دهد حالا بایســتی بر اجرای 
 خودش نظارت کند کــه این، مصداق تعارض 

منافع است.
عضو کمیته تحقیق و تفحص از شرکت های 
خودروسازی خاطر نشان کرد: نکته اینجا است 
که ما یک سیستم شفاف نداریم که همه اعضای 
هئیت مدیره شرکت های دولتی و نیمه دولتی 

از جمله خودروسازی ها را اعلام کند.

وی ضمن انتقاد از عملکرد کند دستگاه های 
نظارتــی و قضائی گفــت: در برخورد با چنین 
موضوعاتی حداقل یک سال طول می کشد تا 
دستگاه های نظارتی پرونده را بررسی کنند که 
در این فاصله ممکن اســت فسادهای دیگری 

رخ دهد.
زرآبادی با بیان اینکه دستگاه های نظارتی 
ســریع و قاطع عمل نمی کننــد، تصریح کرد: 
ممکن اســت کســی به خاطر تخلف و جرمی 
از جایگاهی برداشــته شــود ولــی هیچ وقت 
 تنــزل پیدا نمی کند بلکه پســت بالاتری به او 

می دهند.

نماینده مجلس:

انتصابات شرکت های خودروسازان بیشتر بر اساس روابط انجام می شود

قیمت بازار)تومان(قیمت کارخانه )تومان(نوع خودروردیف
22/492/00038/300/000پراید 1111
22/709/00035/000/000پراید 2131
23/400/00035/600/000پراید3151
74/952/600131/100/000چانگان4
27/507/00041/000/000تیبا صندوقدار5
31/143/00047/500/000ساینا دنده ای6
32/944/60055/000/000پژو 7405
8SLX 35/105/90061/000/000پژو
34/745/20059/000/000پژو 405 دوگانه سوز9
40/595/70071/500/000پژو پارس10
42/481/00079/500/000پژو پارس TU5 کلاس 1113
36/286/00061/800/000پژو 206 تیپ 122
41/942/00073/000/000پژو 206 تیپ 135
42/763/10073/500/000پژو 8V206 صندوقدار14
15)LX( 33/535/40060/000/000سمند ال ایکس
16EF7 34/338/20061/500/000سمند
36/616/00065/000/000سمند دوگانه سوز کلاس 1716
46/989/40082/000/000دنا18
53/265/800115/000/000تندر پلاس اتوماتیک19
47/128/30091/500/000پژو 207 دنده ای20
142/700/000282/000/000مزدا 213
50/000/000101/000/000اچ سی کراس22
53/153/000107/500/000دنا پلاس23
54/361/900116/000/000پژو 207 اتوماتیک24
114/994/000239/000/000پژو 252008
39/590/00063/000/000رانا26

واکنش وزیر کشاورزی
 به گرانی مرغ

در حالی که خبرها از قیمــت ۱2 هزار و 6۰۰ تومانی 
برای هر کیلوگرم گوشت مرغ حکایت دارد، وزیر جهاد 
کشاورزی اعلام کرد: قیمت هر کیلوگرم گوشت مرغ در 

بازار باید نزدیک ۱۰ هزار تومان باشد.
به گزارش خبرگزاری ایسنا، کارگروه تنظیم بازار 13 آذر ماه 
امسال حداکثر قیمت مرغ زنده تحویل درب واحد مرغداری را 
کیلویی شش هزار و 350 تومان و حداکثر قیمت مصرف کننده 
گوشــت مرغ را 9 هزار و 800 تومان تعیین کرد. این در حالی 
است که روز گذشته اتحادیه فروشندگان مرغ و ماهی اعلام کرد 
که قیمت گوشت مرغ به 12 هزار و 600 رسیده است و به دلیل 
آن که نرخ اعلامی مرغ زنده از طرف تولیدکنندگان بیشتر از نرخ 
اعلامی سازمان حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان است، 
این نرخ را در راستای حمایت از مصرف کنندگان و عدم رسمیت 

بخشیدن به قیمت های نامتعارف، اعلام نمی کند.
وزیر جهاد کشــاورزی در حاشیه جلسه دیروز هیئت دولت 
در پاســخ به پرسشــی درباره عبور قیمت هر کیلوگرم گوشت 
مرغ از مرز 12 هزار تومان در بازار خاطر نشان کرد: ارزیابی های 
ما و سازمان حمایت از مصرف کنندگان و تولیدکنندگان نشان 
می دهد که اکنون قیمت منطقی هر کیلوگرم گوشــت مرغ در 
بازار باید نزدیک 10 هزار تومان باشــد و عرضه این محصول با 
قیمتهایی بیش از این، اجحاف در حق مصرف کنندگان است.

حجتی اعلام کرد: برای جلوگیری از نوسان در عرضه و تقاضا 
و افزایش قیمت گوشت مرغ در بازار، در حال عرضه ذخایر مرغ 

منجمد به بازار هستیم تا مشکلی ایجاد نشود.
در همیــن رابطه معاون وزیر جهاد کشــاورزی در امور دام 
گفت: معمولا در ســه ماهه سوم هر سال قیمت گوشت مرغ با 
توجه به الگوی مصرف موجود در بازار، در پایین ترین حد خود 
قرار می گیرد اما برخلاف مهر و آبان ماه امسال که بازار گوشت 
مرغ روند نسبتا متعادلی داشت، قیمت این محصول پروتئینی 

در آذر ماه با نوسانات غیر منطقی روبه رو شده است.
مرتضی رضایی افزود: هم اکنون هیچ مشکلی در تولید و تامین 
گوشت مرغ وجود ندارد و به نظر می رسد که برخی اظهارنظرهای 
غیرکارشناسی و مصاحبه ها باعث به هم خوردن جو روانی بازار 

و گرانی های اخیر شده است.
وی ادامه داد: تولید گوشت مرغ نه تنها در آذر ماه کمتر نشده 
اســت بلکه نسبت به گذشته افزایش تولید هم داشته ایم و اگر 
جوسازی روانی را عامل گرانی این محصول پروتئینی می دانیم 
به این دلیل اســت که افزایش قیمت چند صد تومانی گوشت 
مرغ در یک روز و حتی کمتر، امکان پذیر نیســت وتنها با این 
فضاسازی ها اتفاق می افتد چرا که تولید گوشت مرغ نمی تواند 
در ایــن بازه های زمانی و حتی در طــول یک ماه تا این حد با 

نوسان مواجه شود.
بر اساس این گزارش، ســازمان حمایت مصرف کنندگان و 
تولیدکنندگان و دیگر ســازمانهای نظارتی متولی تنظیم بازار 
موظف هســتند که ضمن رصد بازار همه محصولات با گرانی و 
گران فروشی و افزایش قیمت های غیرمنطقی برخورد کنند اما 

متاسفانه شاهد این پویایی در ناظران بازار نیستیم.

مدیرعامل توانیر:

تکلیف مشترکان پرمصرف برق تا پایان آذر 
مشخص می شود

عضو کمیسیون عمران مجلس از سفر 
مشکوک نظامیان آمریکایی به تهران در 
ماجرای هواپیماهــای برجامی در دوران 
تصدی عباس آخوندی بــر وزارت راه و 

شهرسازی خبر داد.
حسین هاشمی تختی نژاد در گفتگو با مهر، 
از آغــاز تحقیق و تفحص از قراردادهای خرید 
هواپیما در مجلس خبر داد و گفت: در خواست 
کنندگان این تحقیــق و تفحص تلاش دارند 
تا قراردادهای دولــت یازدهم و دوازدهم برای 
واردات هواپیما را که تا این زمان محرمانه بوده 

است بررسی کنند.
نماینده مردم بندرعباس در مجلس شورای 
اسلامی افزود: یکی از محورهای مهم این تحقیق 
و تفحص اعلام رقم دقیــق پرداختی ایران به 
اروپــا برای واردات هواپیما و اعلام دقیق تعداد 

هواپیماهای وارد شده است.
وی ادامه داد: در جریان قراردادهای خرید 
هواپیما تیمی از آمریکا متشکل از کارشناسان 
که گویا تعدادی از آنهــا از افراد نظامی بودند 
برای بررسی وضعیت ناوگان حمل و نقل ایران، 
به تهران سفر کردند، در مورد ماهیت این تیم 

و اقداماتی که انجام دادند ابهامات جدی وجود 
دارد که در این تحقیق و تفحص مورد بررسی 

قرار خواهد گرفت.
عضــو کمیســیون عمران مجلــس گفت: 
در زمــان انعقــاد ایــن قراردادهــا مقامــات 
وزارت راه و شهرســازی  گزارشــی از جزئیات 
قراردادهــا  بــه مجلــس ارایــه نمی کردند و 
همواره می گفتند که اطلاعات محرمانه اســت 
و شــرکت فرانسوی گفته است که هیچ فردی 
 نباید در جریان اطلاعــات و جزییات قرارداد،

 قرار گیرد.
گفتنی است در ماجرای هواپیماهای برجامی 
قــرار بود بیش از 100هواپیمای مســافری به 
ناوگان هوایی کشــور اضافه شود اما در نهایت 
حتی به عدد انگشــتان دســت هم هواپیما به 
ایران نیامد،البته حامیان برجام از جمله عباس 
آخوندی با همان معدود هواپیما نیز کلی عکس 
یادگاری گرفتند و به آن افتخار کردند .ضمنا این 
افتخــارات در حالی صورت گرفت که آخوندی 
وزیر ســابق راه و شهرســازی در پایان دوران 
وزارتش به نســاختن حتی یک واحد مسکونی 

برای مردم افتخار کرده بود! 

افتخاری دیگر برای عباس آخوندی!

سفر مشکوک نظامیان آمریکایی به تهران 
در ماجرای هواپیماهای برجامی

مدیرعامل توانیر اعلام کرد: مصوبه اصلاح 
برق پرمصرف ها در مراحل  تعرفه  افزایش  و 
نهایی تصویب خــود در دولت قرار دارد و تا 
آخر ماه جاری نتیجه قطعی آن به مردم اعلام 

خواهد شد.
به گــزارش خبرگزاری فارس،  محمدحســن 
متولــی زاده در ســمینار تخصصــی راهکارهای 
هوشمندسازی در مصرف انرژی گفت: وزارت نیرو 
پیشنهاد افزایش تعرفه برق برای پرمصرف ها را در 
راســتای درآمدزایی خود نمی بیند پس این اقدام 
تنها با هدف تبدیل پرمصرف ها به خوش مصرف ها 
بوده است. وی خاطرنشان کرد:  افزایش تعرفه برق 
پرمصرف ها در مراحل اولیه در دولت تایید شــده 
اســت و این پیشــنهاد در مراحل نهایی خود قرار 
دارد که تا پایان ماه جاری نتایج قطعی آن به مردم 
اعلام خواهد شــد. مدیرعامل توانیر ادامه داد: پنج 
درصد مشترکان برق در کشور 10 برابر مشترکان 

کم مصرف برق مصرف می کنند.
متولی زاده با انتقاد از قیمت پایین برق در ایران 
و چالش های به وجود آمده در این خصوص گفت: 
قیمت برق ایران از کشــورهای افغانستان،  عراق و 
ترکیــه اختلاف یک بــه 10 دارد که این اختلاف 

قیمت باعث شده است که مصرف برق کاهش نیابد.  
وی با اشــاره به اینکه با روش هایی ساده می توان 
30 درصد مصرف برق خانگی را کاهش داد افزود: 
شــرکت های دانش بنیان می توانند با ایجاد ارتباط 
دوســویه با مردم کمک قابــل توجهی در کاهش 

مصرف داشته باشند. 
این مقام مسئول با اشاره به اینکه 30 میلیون 
مشترک خانگی داریم اظهار کرد: با هوشمندسازی 
در مصــرف انرژی، مثل ارتباط دوســویه با مردم 
می توان همانند بخش صنعت و کشــاورزی که به 
صورت تشــویقی مصرف برق خود را کاهش دادند 
بخش خانگی نیز مصرف برق خود را کاهش دهد.

متولی زاده افزود: ســال گذشته بخش صنایع 
900 مگاوات از بار شــبکه برق را کاهش داد و به 
دلیل کاهش بار شبکه 200 میلیارد تومان پاداش 
همــکاری دریافت کرد، پس مردم هم می توانند با 

کاهش بار شبکه پاداش دریافت کنند.
بــه گفته وی مردم می توانند به عنوان مثال با 
کاهش درجه حرارت کولر یا دور کولرهای آبی و یا 
استفاده از ماشین های ظرفشویی و لباسشویی در 
ساعات غیر پیک، مدیریت بار انجام داده و از مصرف 

برق خود بکاهند.


